
Protokół 
III Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 28 stycznia 2015r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 
Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak – Tyczka – radca prawny 
Kamila Zarębska – kierownik Referatu Oświaty 
Monika Nowicka – inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
Grzegorz Stachowiak – dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach 
Marek Jabłoński – p.o. dyrektora Zakładu Komunalnego 
Mirosława Radzimska – kierownik OPS 
Michał Żelazek – dyrektor GOKiS 
 

 



Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad wcześniej 
i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku  z powyższym zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu 

Komunalnego w Kleszczewie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych              
do budżetu gminy. 

6. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kleszczewo na lata 2015-2024 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie, 
c) przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do wieloletniej Prognozy Finansowej, 
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami oraz przegłosowanie poprawek, 
e) głosowanie nad projektem uchwały. 

7. Budżet gminy na 2015r.: 
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu,  
c) odczytanie opinii komisji stałych rady gminy, 
d) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji, opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz przedstawienie 
ewentualnych autopoprawek poprawek do projektu budżetu, 
e) przedstawienie poprawek do budżetu, 
f) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
g) głosowanie nad projektem uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim przy usuwaniu              
i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo. 

9.  Sprawozdanie  z działalności Komisji Rewizyjnej za 2014r.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej                

na 2015r. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji Tulce, gmina 
Kleszczewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych 
przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

 



Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas II Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr III/16/2015 w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu 
budżetowego Zakładu Komunalnego w Kleszczewie z obowiązku wpłaty nadwyżki 
środków obrotowych do budżetu gminy przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr III/16/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia związanego             
z uchwaleniem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo  na lata 2015 – 2024. 
 
Ad. 6a porządku posiedzenia 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kleszczewo na lata 2015 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Kleszczewo 
w dniu 20 stycznia 2015r. Pani Skarbnik poinformowała, że wprowadzenie do budżetu 
dodatkowego 1.000zł na zakup samochodu policyjnego, spowodowało wzrost wydatków 
majątkowych oraz spadek wydatków bieżących o tą kwotę. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ad. 6b porządku posiedzenia 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr SO-0957/43/16/2014 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2014r.                 
w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kleszczewo na lata 2015 – 2024.  

 
Ad. 6c  porządku posiedzenia 

 



Pani Skarbnik poinformowała, że Wójt Gminy wnosi następujące autopoprawki                           
do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2015 – 2024: 
1. w załączniku nr 1 w pozycji 1.1.4 wprowadza się następujące kwoty:  
- w 2015r. 8.888.305zł,  
- w 2016r.  9.066.000zł,  
- w 2017r. 9.250.000zł, 
- w 2018r. 9.432.000zł, 
2. w załączniku nr 1 w pozycji 2.1 wprowadza się kwotę 21.653.755zł, 
3. w załączniku nr 1 w pozycji 2.2 wprowadza się kwotę 6.550.302zł, 
4. w załączniku nr 1 w pozycji 8.1 i 8.2 wprowadza się kwotę 1.585.548zł, 
5. w załączniku nr 1 w pozycji 9.3 wprowadza się kwotę 1.434,18zł, 
6. w załączniku nr 1 w pozycji 11.5 wprowadza się kwotę 6.304.442zł, 
7. w załączniku nr 1 w pozycji 11.6 wprowadza się kwotę 130.000zł, 
8. w załączniku nr 1 w pozycji 12.2 wprowadza się kwotę 1.747.163zł, 
9. w załączniku nr 1w pozycji 12.2.1  i 12.2.1.1 wprowadza się kwotę 1.485.089zł, 
10. w załączniku nr 1 w pozycji 12.3 i 12.3.1 wprowadza się kwotę 13.600zł, 
11. w załączniku nr 1 w pozycji 12.4 wprowadza się kwotę 1.839.120zł, 
12. w załączniku nr 1 w pozycji 12.4.1  i 12.4.2 wprowadza się kwotę 1.563.252zł, 
13. w załączniku nr 1 w pozycji 12.5  i 12.5.1 wprowadza się kwotę 275.868zł, 
14. w załączniku nr 3 w poz. 1.3.1.1 zmienia się  końcowy okres realizacji zadania                  

do 2017r., 
15. w załączniku nr 3 przenosi się  zadanie z pozycji 1.3.2.2 do pozycji 1.3.2.3 wpisując 

jednostkę odpowiedzialną za realizację zadania Urząd Gminy Kleszczewo, 
16. do treści uchwały w §2 ust. 2 wprowadza się upoważnienie dotyczące przekazania 

uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań z tytułu 
umów, których realizacja w roku  budżetowym i latach następnych jest niezbędna do 
zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają 
poza 2015 rok. 

 
Ad. 6d porządku posiedzenia 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad wniesionymi poprawkami. Poprawki zostały 
szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy             
20 stycznia 2015r. W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania 
nad poszczególnymi poprawkami: 

 
Poprawka nr 1 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 1.1.4 wprowadza się następujące kwoty:  
- w 2015r. 8.888.305zł,  
- w 2016r.  9.066.000zł,  
- w 2017r. 9.250.000zł, 
- w 2018r. 9.432.000zł, 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 2 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 2.1 wprowadza się kwotę 21.653.755zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 

 



Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 3 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 2.2 wprowadza się kwotę 6.550.302zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 4 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 8.1 i 8.2 wprowadza się kwotę 1.585.548zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 5 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 9.3 wprowadza się kwotę 1.434,18zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 6 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 11.5 wprowadza się kwotę 6.304.442zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 7 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 11.6 wprowadza się kwotę 130.000zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 8 tj. w załączniku nr 1 w pozycji 12.2 wprowadza się kwotę 1.747.163zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 9 tj. w pozycji 12.2.1  i 12.2.1.1 wprowadza się kwotę 1.485.089zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 10 tj. w pozycji 12.3 i 12.3.1 wprowadza się kwotę 13.600zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 

 



Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 11 tj. w pozycji 12.4 wprowadza się kwotę 1.839.120zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 12 tj. w pozycji 12.4.1  i 12.4.2 wprowadza się kwotę 1.563.252zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 13 tj. w pozycji 12.5  i 12.5.1 wprowadza się kwotę 275.868zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 14 tj. w załączniku nr 3 w poz. 1.3.1.1 zmienia się  końcowy okres realizacji 
zadania do 2017r.: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 15 tj. w załączniku nr 3 przenosi się  zadanie z pozycji 1.3.2.2 do pozycji 
1.3.2.3 wpisując jednostkę odpowiedzialną za realizację zadania Urząd Gminy Kleszczewo: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 16 tj. do treści uchwały w §2 ust. 2 wprowadza się upoważnienie dotyczące 
przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań 
z tytułu umów, których realizacja w roku  budżetowym i latach następnych jest niezbędna 
do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają 
poza 2015 rok: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
Poprawki zostały przyjęte. 
 
Ad. 6e porządku posiedzenia 

 



Przewodniczący przystąpił do głosowania projektu Uchwały nr III/17/2015                   
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2015  
– 2024. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
Uchwała nr III/17/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Przewodniczący przeszedł do punktu posiedzenia dotyczącego uchwalenia budżetu 
na 2015r. 

 
Ad. 7a porządku posiedzenia 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2015r. przedstawiła Pani 
Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji Rady Gminy w dniu 20 stycznia 2015r.  

Pani Skarbnik odnosząc się do pytania radnych, które padło podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji wyjaśniła, że kwota opłat za Internet regulowana przez Urząd Gminy 
dotyczy zarówno samego Urzędu Gminy jak i Zakładu Komunalnego, Szkoły Podstawowej  
w Kleszczewie, Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu oraz Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Radny Wawrzyniak zapytał dlaczego poza kwotą omówioną przez Panią Skarbnik 
opłaty za dostęp do internetu ujęte są również w innych pozycjach budżetowych? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że opłata za dostęp do Internetu np. Zespołu Szkół             
w Tulcach rozpisana jest na określoną ilość oddziałów placówki tj. przedszkole, szkołę 
podstawową i gimnazjum. 

Radny Wawrzyniak zapytał czy OPS także ponosi koszty dostępu do Internetu? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie - OPS ponosi koszty usług telekomunikacyjnych 

(telefony stacjonarne lub komórkowe). 
Radny Szafrański zapytał dlaczego w projekcie budżetu omawianym podczas 

posiedzenia Komisji widnieje pozycja „opłata za dostęp do Internetu”, a w wersji 
omawianej podczas Sesji jest to „opłata z tytułu usług telekomunikacyjnych”? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w dniu dzisiejszym Radni otrzymali projekt uchwały             
z naniesionymi poprawkami omówionymi na komisjach, różnica wynika ze zmiany 
klasyfikacji budżetowej, gdzie zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Finansów aktualnie 
obowiązującym jest paragraf 4360 „opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych”, łączący            
w sobie dotychczasowe paragrafy 4350,4360 i 4370. 

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 
Ad. 7b porządku posiedzenia 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę nr SO – 0952/43/16/2014 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 2014r.               
w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Kleszczewo na 2015r. 
 
Ad. 7c porządku posiedzenia 

Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu gminy przedstawione zostały opinie Komisji 
Stałych Rady Gminy o projekcie budżetu. 

 



Radny Jarosław Bytniewski, Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury przedstawił 
pozytywną opinię Komisji dotyczącą projektu budżetu na 2015r. 

Radny Tadeusz Lammel, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
przedstawił pozytywną opinię Komisji dotyczącą projektu budżetu na 2015r. 

Radna Regina Batycka, Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej 
poinformowała, że Komisja akceptuje projekt budżetu na 2015r., sugerując jednocześnie 
zabezpieczenie dodatkowych środków na projekt rozbudowy szkół w Tulcach                          
i Kleszczewie. 

Opinie Komisji Stałych Rady Gminy o projekcie budżetu na 2015r. stanowią załącznik 
do protokołu. 

 
Ad. 7d porządku posiedzenia 
 Pan Wójt odniósł się do zawartej w treści opinii o projekcie budżetu na 2015r. 
Komisji Finansowo – Gospodarczej, sugestii dotyczącej konieczności zabezpieczenia 
dodatkowych środków na projekt rozbudowy szkół. Wójt wyjaśnił, że założona kwota 
pozwoli na wszczęcie procedur, a ostateczna wielkość niezbędnych na ten cel środków 
wprowadzona zostanie do budżetu po rozpoznaniu rynku w tym zakresie.  
 
Ad. 7e porządku posiedzenia 

Pani Skarbnik przedstawiła poprawki Wójta Gminy do projektu uchwały budżetowej: 
I. Po stronie wydatków: 
1. W dziale 600 „Transport i łączność” z rozdziału 60016, par. 4300 przenosi się 10.000zł 

do rozdziału 60014, par. 2320. Jest to związane z zakończeniem budowy chodników przy 
drodze powiatowej w Nagradowicach i Tulcach. Zgodnie z zawartym porozumieniem na 
bieżące utrzymanie każdego z tych chodników przekazujemy do Powiatu po 5.000zł 
dotacji celowej. Zmiana wprowadzona do załącznika  nr 6 – Jednostki sektora finansów 
publicznych i treści uchwały § 6 ust. 1 pkt. 1, 

2. W dziale 600 „Transport i łączność” w rozdziale 60095 „Pozostała działalność”, paragraf 
2310 zastępuje się paragrafem 2319. Z Miasta Poznań uzyskano informację o podpisaniu 
umowy o dofinansowanie zadania „Badanie powiązań funkcjonalno przestrzennych             
w zakresie parkingów dla obszaru Aglomeracji Poznańskiej (z uwzględnieniem 
wpływów sąsiadujących powiatów – SPPOFAP0”. Zmiana wprowadzona w treści 
Uchwały w § 2, ust. 2 pkt. 3, 

3. W dziale 750 „Administracja publiczna”, w rozdziale 75095 „Pozostała działalność” 
paragraf 6050 zamienia się na paragraf 6060, 

4. W dziale 754  „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” przenosi się 
1.000zł z rozdziału 75412 „Ochotnicze straże pożarne”, par. 4270 do rozdziału 75404 
„Komendy wojewódzkie policji” par. 6170. Uzupełnienie do 50% udziału gminy                  
w kosztach zakupu samochodu policyjnego. Zmiana wprowadzona w treści Uchwały             
w § 2, ust. 1 pkt. 1 i 2, 

5. W rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” przenosi się 5.200zł z par. 4010 
„Wynagrodzenia osobowe” na par. 4040 „Dodatkowe wynagrodzenie roczne”, 

6. Przestają obowiązywać paragrafy 4350 i 4370. Plany w rozdziałach 75023, 80101, 
80104, 80110, 85219 z tych paragrafów przenosi się do paragrafu 4360, który otrzymuje 
brzmienie „Opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych”.  

7. Wprowadza się rozdział 80149 „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej 
organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych 
w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego”.                      

 



Do powyższego rozdziału przenosi się kwotę 744.000zł z rozdziału 80104 Przedszkola. 
Kwota dotyczy  dotacji celowej na dzieci niepełnosprawne w Przedszkolu „Bajkowa 
Kraina”. Zmiana powyższa zmienia kwoty szczegółowe w załączniku Nr 6 do niniejszej 
Uchwały – Jednostki spoza sektora finansów publicznych, 

8. Wprowadza się rozdział 80150 „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej 
organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych, 
gimnazjach, liceum ogólnokształcącym, liceach profilowanych i szkołach zawodowych          
i szkołach artystycznych”. Kształcenie specjalne prowadzi Zespół Szkół w Kleszczewie 
10 godzin tygodniowo i Zespół Szkół w Tulcach 8 godzin tygodniowo. Do powyższego 
rozdziału przenosi się kwotę 26.205zł z rozdziału 80101 Szkoły podstawowe – zmiana 
dotyczy z §4010,  4110, 4120 i 4410, 

II. Pozostałe zmiany: 
1. W załączniku Nr 2a Plan wydatków majątkowych na 2015r. w rozdziale 80101 przyjmuje 

się nowe określenie zadania – Rozbudowa szkoły w Kleszczewie i Tulcach, 
2. W § 5 Uchwały kwotę 1.800.100zł zastępuje się kwotą 1.801.200zł, 
3. W § 9  Uchwały kwotę 89.000zł zastępuje się kwotą 99.000zł, 
4. W załączniku nr 7 do Uchwały w planie przychodów samorządowego zakładu 

budżetowego kwotę dotacji 2.059.900zł zastępuje się kwotą 2.089.900zł, 
5. Wykreśla się upoważnienie zawarte w § 8 ust. 3 projektu uchwały budżetowej. 

 
Ad. 7f porządku posiedzenia 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad wniesionymi poprawkami. Poprawki zostały 
szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. W związku 
z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania nad poszczególnymi 
poprawkami: 

 
Poprawka nr 1 tj. w dziale 600 „Transport i łączność” z rozdziału 60016, par. 4300 
przenosi się 10.000zł do rozdziału 60014, par. 2320: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 2 tj. w dziale 600 „Transport i łączność” w rozdziale 60095 „Pozostała 
działalność”, paragraf 2310 zastępuje się paragrafem 2319: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 3 tj. w dziale 750 „Administracja publiczna”, w rozdziale 75095 „Pozostała 
działalność” paragraf 6050 zamienia się na paragraf 6060: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 

 



Poprawka nr 4 tj. w dziale 754  „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” 
przenosi się 1.000zł z rozdziału 75412 „Ochotnicze straże pożarne”, par. 4270 do rozdziału 
75404 „Komendy wojewódzkie policji” par. 6170: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 5 tj. w rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” przenosi się 5.200zł                     
z par. 4010 „Wynagrodzenia osobowe” na par. 4040 „Dodatkowe wynagrodzenie roczne”: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 6 tj. po stronie wydatków przestają obowiązywać paragrafy 4350  i 4370. 
Plany w rozdziałach 75023, 80101, 80104, 80110, 85219 z tych paragrafów przenosi się          
do paragrafu 4360, który otrzymuje brzmienie „Opłaty z tytułu usług 
telekomunikacyjnych”: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
 
Poprawka nr 7 tj. wprowadza się rozdział 80149 „Realizacja zadań wymagających 
stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania 
przedszkolnego”. Do powyższego rozdziału przenosi się kwotę 744.000zł z rozdziału 80104 
„Przedszkola”: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 8 tj. wprowadza się rozdział 80150 „Realizacja zadań wymagających 
stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach 
podstawowych, gimnazjach, liceum ogólnokształcącym, liceach profilowanych i szkołach 
zawodowych i szkołach artystycznych”. Do powyższego rozdziału przenosi się kwotę 
26.205zł z rozdziału 80101 „Szkoły podstawowe”  – przenosi się kwoty z §4010,  4110, 
4120 i 4410: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 9 tj. w załączniku Nr 2a Plan wydatków majątkowych na 2015r. w rozdziale 
80101 przyjmuje się nowe określenie zadania – Rozbudowa szkoły w Kleszczewie                    
i Tulcach: 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych.  
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 10 tj. w § 5 Uchwały kwotę 1.800.100zł zastępuje się kwotą 1.801.200zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 11 tj. w § 9  Uchwały kwotę 89.000zł zastępuje się kwotą 99.000zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 12 tj. w załączniku nr 7 do Uchwały w planie przychodów samorządowego 
zakładu budżetowego kwotę dotacji 2.059.900zł zastępuje się kwotą 2.089.900zł: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Poprawka nr 13 tj. wykreśla się upoważnienie zawarte w § 8 ust. 3 projektu uchwały 
budżetowej: 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem poprawki głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
Poprawki zostały przyjęte. 
 
Ad. 7g porządku posiedzenia 

Przewodniczący przystąpił do głosowania projektu uchwały nr III/18/2015 w sprawie 
uchwały budżetowej na 2015 rok. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała III/18/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr III/19/2015 w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim 
przy usuwaniu i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr III/19/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Rajchelt zdał sprawozdanie z działalności 
Komisji Rewizyjnej za 2014r. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr III/20/2015 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2015r. przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Rajchelt. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr III/20/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr III/21/2015 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji Tulce, Gmina 
Kleszczewo przedstawiła Pani Nowicka. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr III/21/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
 

Pani Nowicka udzieliła wyjaśnień związanych z wycinką lasu w Tulcach, o którą 
podczas posiedzenia Komisji pytał radny Maciejewski. Pani Nowicka poinformowała,             
że Nadleśnictwo Babki prowadzi rębnię pierwszą zupełną na powierzchni 3,47ha lasu,                
a po przygotowaniu gleby wykonane zostaną nowe nasadzenia. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr III/22/2015 w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji                        
do publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo 
przedstawiła Pani Zarębska. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 

 



Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr III/22/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 13 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że Komisje Oświaty i Kultury, Finansowo  
– Gospodarcza oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyły wspólne posiedzenie, którego 
tematem były informacje nt. funduszy unijnych na lata 2014 – 2020, projekt budżetu               
na 2015r. i sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

 Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
27.12.2014r. – obchody 96 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego przedstawiciele 
Samorządu i Towarzystwa Pamięci Powstania Wielkopolskiego złożyli kwiaty pod tablicą 
na cmentarzu w Tulcach i pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich w Poznaniu, 
4.01.2015r. – msza w Tulcach, która odbyła się z inicjatywy Towarzystwa Pamięci 
Powstania Wielkopolskiego w intencji walczących za Polskę,  
29.12.2014r. – spotkanie z przedstawicielami gmin powiatu poznańskiego, zorganizowane 
przez Starostę Poznańskiego dla zainaugurowania przyszłej współpracy, 
20.12.2014r. – Walne Zgromadzenie ZM GOAP, które przerwane zostało w punkcie 
przewidującym uchwalenie budżetu. Wójt dodał, że dokonano zmian w Zarządzie Związku 
wymuszonych wyborami samorządowymi, a w skład nowego Zarządu wszedł 
wiceprezydent Poznania Jakub Jędrzejewski, oraz Burmistrz Swarzędza Marian Szkudlarek, 
16.01.2015r. – druga część Walnego Zgromadzenia ZM GOAP, gdzie ponownie                     
ze względu na zdaniem delegatów niewystarczające materiały, nie doszło do uchwalenia 
budżetu Związku. W związku z problemami z odbiorem odpadów członkowie Związku 
zażądali kontroli firm świadczących te usługi pod kątem wyposażenia w niezbędny sprzęt. 
W przypadku jeżeli wyniki kontroli wykażą nieprawidłowości w zabezpieczeniu 
sprzętowym, zalecono wykonanie zastępcze i obciążenie kosztami firm nie wywiązujących 
się z umów.  
 W kwestii płynności finansowej ZM GOAP Wójt poinformował, że w roku ubiegłym 
zakładano upoważnienie Zarządu Związku do zaciągnięcia kredytu w wysokości 15mlnzł. 
Ostatecznie zaproponowano upoważnienie Zarządu do zaciągania zobowiązań do 25mlnzł. 
Wg przedstawionych przez ustępujący Zarząd informacji obecny stan jest przejściowy                
i unormuje się w trakcie najbliższego roku. Sytuacja ze złym wdrożeniem przypadających 
na przełom roku zmian (problemy z dostarczeniem pojemników, harmonogramów i 
odbiorem odpadów), w znacznej mierze zawiniona przez firmy nie potrafiące wywiązać się 
ze swoich obowiązków, doprowadziła do dyscyplinarnego zwolnienia dyrektora biura ZM 
GOAP Przemysława Gonery. Osobą powołaną do pełnienia obowiązków dyrektora został 
Bartosz Wieliński.  
21.01.2015r. – Walne Zgromadzenie ZM Schronisko,  
21.01 2015r. – Walne Zebranie członków ZM Trakt Piastów. Zarówno w przypadku ZM 
Schronisko, jak i ZM Trakt Piastów w związku z wyborami samorządowymi doszło                
do zmian w Zarządach, uchwalono także budżety Związków, 
22.01.2015r. – spotkanie w Kórniku dotyczące stanu bezpieczeństwa na obszarze działania 
kórnickiego komisariatu, a więc i Gminy Kleszczewo. Wójt stwierdził, że sytuacja                    
w stosunku do roku ubiegłego nie uległa zmianie. Policja notuje zmniejszenie ilości zdarzeń 

 



i wzrost wykrywalności. Porównując jednak stan bezpieczeństwa  Gminy Kleszczewo pod 
względem ilości zdarzeń z innymi gminami powiatu poznańskiego to kształtuje się to na 
poziomie gmin: Buk, Puszczykowo, Kostrzyn, Stęszew, gdzie funkcjonują komisariaty 
liczące ok.20 policjantów. Idea przeznaczenia 4 etatów na potrzeby rewiru dzielnicowych     
w Gminie Kleszczewo wydaje się w tym świetle nieaktualna. Obecnie trwa reorganizacja           
w obrębie Komendy Miejskiej Policji ukierunkowana na przesunięcie etatów z Poznania           
do podpoznańskich gmin.  
 
Pan Wójt poinformował o następujących inwestycjach na terenie gminy: 
- budowa kanalizacji deszczowej na ul. Miętowej w Gowarzewie,  
- budowa 10 punktów świetlnych w Gowarzewie wzdłuż ul. Tuleckiej, 
- w Śródce zakończono budowę ok. 160m chodnika, 
- 6 tablic interaktywnych przekazano na wyposażenie szkół w Tulcach i Kleszczewie, 
- w szkołach zamontowano systemy bezpieczeństwa, które ograniczą dostęp do szkół osób 
postronnych (systemy otrzymane nieodpłatnie od BZ WBK), 

Od 1 lutego br. na terenie Gminy Kleszczewo funkcjonować zacznie karta PEKA. 
Działa już system powiadamiania sms, który wkrótce uzupełniony zostanie o system 
MOBIS tj. Mobilny Informator Samorządowy przystosowany do smartfonów. 

Wójt poinformował także, że spotkanie z sołtysami głównie w sprawach 
podatkowych odbędzie się w  poniedziałek 2 lutego o godz. 10-tej. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Radny Maciejewski zapytał czy w związku z pismem ZTM, które w styczniu 
otrzymali mieszkańcy, Gminie Kleszczewo przedłożony został projekt pełnego wariantu 
współpracy z ZTM? 
 Pan Wójt wyjaśnił, że Gmina Kleszczewo wnioskowała, aby wariant gminny 
obejmował wszystkie funkcje oferowane przez ZTM. Okazało się to jednak niemożliwe, 
mankamentem jest niewątpliwie bilet metropolitalny, którego model gminny systemu 
PEKA nie uwzględnia. Bilet metropolitalny to ulga proponowana przez Poznań gminom, 
które scedowały obsługę własnej komunikacji na rzecz poznańskiego ZTM. Wójt wyjaśnił, 
że pod rozwagę poddać należy koszty uczestnictwa w tym projekcie, gdyż Gmina 
Kleszczewo prowadzi socjalny system ulg (np. uczniowie szkół podstawowych i gimnazjów 
korzystający z bezpłatnych przejazdów). Można oczywiście ujednolicić system taryf i ulg, 
co uprościłoby funkcjonowanie komunikacji, wątpliwym jednak byłoby zadowolenie 
mieszkańców z tego faktu. Gminę nie stać z kolei na jednoczesne obowiązywanie systemu 
własnych ulg i tych z sąsiednich gmin. Wójt podkreślił, że budżet gminy dopłaca  ok. 1/3 
kosztów funkcjonowania komunikacji gminnej. 
 

 Radny Żołądek zapytał dlaczego automaty do systemu PEKA zainstalowane                  
w autobusach pół roku temu do dnia dzisiejszego nie są wykorzystywane oraz z jakiego 
źródła pochodziły środki na ten cel? 
 Wójt wyjaśnił, że liderem Programu jest miasto Poznań i to ono realizuje 
przedsięwzięcia zmierzające do zintegrowania transportu miasta Poznań z transportem gmin 
ościennych, oczywiście wg zasad ustalanych dwustronnie. To Zarząd Transportu 
Miejskiego w Poznaniu  decyduje o terminach realizacji poszczególnych etapów projektu w 
tym także o momencie montażu urządzeń  w autobusach. Środki na realizacje tego zadania 
pochodzą z funduszy unijnych  z symbolicznym dofinansowaniem ze strony gminy. 
 

 



Następnie głos zabrała Pani Halina Michalak – Szczepaniak sołtys Gowarzewa, która 
podziękowała za zabezpieczenie w budżecie gminy środków na budowę chodnika wzdłuż 
ulicy Siekiereckiej i przedstawiła oczekiwania mieszkańców miejscowości Gowarzewo 
dotyczące m.in. naprawy muru przy parku, wykonania nowej nawierzchni drogi do Szewc, 
oraz zwróciła uwagę na notoryczny problem z zalegającą na polach i drodze Siekiereckiej 
wodą. 

Pan Wójt wyjaśnił, że decyzje w kwestii drogi powiatowej należą do powiatu i tam 
należy kierować monity, co zresztą gmina niejednokrotnie już czyniła. Wójt dodał,                 
że kanalizacja na ul. Miętowej została wykonana, a powiat został poinformowany                      
o możliwości podłączenia kanalizacji deszczowej z ul. Siekiereckiej.   
 Radny Wawrzyniak stwierdził, że kwestią do wyegzekwowania są dotychczasowe 
ustalenia w myśl których gmina buduje chodnik, a powiat nawierzchnię ul. Siekiereckiej.  
 Wójt dodał, że od półtora roku na forum Metropolii Poznań prowadzone                       
są negocjacje co do założeń Programu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Jeżeli 
Program ZIT zostanie zaakceptowany w obecnym zarysie to droga Swarzędz – Kleszczewo 
zostanie przebudowana, a być może i droga  Poznań – Tulce - Gowarzewo.  

Pani sołtys zasygnalizowała także ubytki w oświetleniu na ulicy Siekiereckiej                  
i Nowej w Gowarzewie. 
 W kwestii oświetlenia głos zabrał mieszkaniec Gowarzewa Pan Pogorzelski, który 
zwrócił się z prośbą o zainstalowanie lamp w nieoświetlonej dotąd części ulicy Nowej                   
w Gowarzewie. 
 Przewodniczący Lesiński stwierdził, że na terenie gminy jest jeszcze wiele miejsc 
wymagających oświetlenia. 
 Radny Wawrzyniak dodał, że radni postulowali przeznaczenie środków                      
na wykonanie całościowego projektu oświetlenia w gminie i nadal jest to przedmiotem                
ich zainteresowania. 
 Pani Halina Michalak – Szczepaniak poprosiła o naprawę zjazdów z dróg 
powiatowych. 
 Wójt poinformował, że Zakład Komunalny otrzymał już polecenie wykonania 
bieżących prac w celu zniwelowania dziur w miejscach łączących drogi gruntowe                     
z asfaltowymi. 
 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że 25.02.2015r. odbędą się Indywidualne 
Mistrzostwa Strzeleckie o Puchar Dyrektora GOKIS. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:30. 
 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
 
       za zgodność z przebiegiem obrad 

    Przewodniczący Rady Gminy 
 

               Henryk Lesiński 
 

 


